
خط ونشان فکری
برای بازیکنان استقلال

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: حریف روز دوشنبه 
]امروز[ ما از انگیزه بالایی برای رسیدن به پیروزی برخوردار 

است که همین امر کار ما را سخت می کند. 
به گزارش مهر، تیم فوتبال استقلال امروز در چارچوب 
هفته دهم لیگ برتر در ورزش��گاه آزادی تهران میزبان تیم 

آلومینیوم اراک است. 
محمود فکری، سرمربی اس��تقلال بعدازظهر دیروز در 
نشست خبری این مسابقه حاضر شد و آخرین شرایط تیمش 
را تشریح کرد. فکری در ابتدای این نشست درگذشت یونس 
علیشیری، عکاس پیشکسوت ورزشی را تسلیت گفت و در 
ادامه درباره دیدار تیمش با آلومینیوم گفت: قطعا بازی سختی 
برای ما خواهد بود، چرا که تیم اراکی هم مثل سایر تیم ها 
برای دیدار با استقلال انگیزه لازم را دارد و همین امر کار ما 
را سخت خواهد کرد. سرمربی تیم فوتبال استقلال با اشاره 
به بهبود کیفیت حریف امروز آبی پوشان گفت: آلومینیوم سر 
و ش��کل خوبی در این هفته ها پیدا کرده و امتیازات خوبی 
کسب کرده و تیم قدرتمندی شده است. رسول خطیبی سال 
گذشته با تیم ماشین سازی ۲ برد از بازی با استقلال کسب 
کرد و این نشان می دهد کارش را بلد است. با توجه به بازیکنان 
خوبی که دارد، می تواند کار را برای ما سخت کند. محمود 
فکری ادامه داد: همین موضوع قطعا به سخت تر شدن کار 
استقلال اضافه خواهد کرد. با این حال ما به دنبال کسب ۳ 
امتیاز هستیم و می خواهیم هر طور شده به پیروزی برسیم 

و صدر جدول را همچنان برای خودمان حفظ کنیم. 
سرمربی تیم فوتبال استقلال در پاسخ به این پرسش که 
آیا این بازی فدای داربی خواهد شد، گفت: هر ۲ دیدار برای 
ما مهم اس��ت؛ هم ۳ امتیاز این دیدار و هم ۳ امتیاز داربی. 
برای همین تلاش می کنیم ۳ امتیاز این دیدار خانگی را کسب 
کنیم. امتیاز این بازی برای ما مهم است و قطعا این دیدار را 
فدای داربی نخواهیم کرد. وی درباره احتمال بازی کردن شیخ 
دیاباته و نادری گفت: شیخ را برای این بازی به اردو آورده ایم اما 
نادری را نه. باید هفته آینده هم تمرین کنیم تا ببینیم وضعیت 
نادری چه می شود. هدف ما این است که مصدومیت او تشدید 
نشود. محمود فکری درباره وضعیت میلیچ هم گفت: یکی از 
بزرگ ترین مشکلاتی که استقلال در سال های اخیر درگیر 
آن بوده، نظم و انضباطی است که کمرنگ شده بود. یکی از 
مهم ترین کارهایی که ما باید در این باشگاه انجام دهیم، این 

است که این نظم و انضباط را به باشگاه بازگردانیم. 
وی افزود: وقتی میلیچ بازی می کند، دلیل نمی خواهد و 
وقتی هم بازی نمی کند، باز هم دلیل نمی خواهد. او می داند 
باید تابع تصمیم کادر فنی باشد. اگر قرار باشد یک بازیکن 
اینط��ور رفتار کند، کار ما را خ��راب می کند و بازیکنانی را 
که نظم و انضباط دارند هم آلوده می کند. ما این فضا را به 
کسی نمی دهیم که این رفتارها را انجام دهد. بعد از بازی با 
آلومینیوم جلسه انضباطی برگزار می شود و میلیچ بازمی گردد. 
هر بازیکنی پایش را از گلیمش بیشتر دراز کند با او برخورد 
انضباطی خواهد ش��د اما این برخورد در حد کنار گذاشته 
شدن نیس��ت. محمود فکری خاطرنشان کرد: ما بازیکنان 
نجیبی داریم که تیم را دوست دارند. بازیکنان ما ۱۰ درصد 
از  طلب شان را گرفته اند. اینها دنبال مشکل خاصی نیستند و 
باشگاه باید حواسش به بازیکنان باشد و اجازه ندهد آرامش تیم 
بر هم بخورد. وی در پاسخ به این پرسش که آیا اولتیماتومی 
به شما داده شده است با تعجب گفت: اولتیماتوم؟ آن هم به 
سرمربی تیم صدرنشین؟ عجیب است! کسی که این سوالات 
را مطرح می کند خودش را زیر سوال می برد. شاید هم باید 
خرج کنم که این مسائل نباشد! از ۳ بازی بیرون از خانه ۷ 

امتیاز گرفتیم، بعد چطور این سوالات پرسیده می شود؟
س��رمربی تی��م فوتبال اس��تقلال با اش��اره ب��ه برخی 
حاشیه س��ازی ها برای این تیم گفت: از هواداران اس��تقلال 
می خواهم به این مسائل توجه نکنند و اسیر حاشیه سازی 
برخی ها نش��وند. م��ا با قدرت کارم��ان را انجام می دهیم و 

تلاش مان این است که استقلال در صدر جدول بماند. 

خداحافظی مسعود اسماعیل پور
 از دنیای کشتی

دارنده مدال های نقره و برنز کش��تی آزاد جهان و طلای 
بازی های آسیایی که مدت ها به دلیل آسیب دیدگی دور از 
میادی��ن بود، از دنیای قهرمانی خداحافظی کرد. به گزارش 
ایسنا، مسعود اسماعیل پور، آزادکار جویباری ایران و دارنده 
مدال های نقره و برنز جهان، طلای بازی های آس��یایی و ۳ 
طلای آسیا با انتشار متنی از دنیای کشتی خداحافظی کرد. 
اسماعیل پور آخرین بار اوایل سال ۲۰۱۸ میلادی در تورنمنت 
اوکراین به میدان رفت که به عنوانی بهتر از یازدهمی نرسید. 
وی پس از آن به دلیل مصدومیت فرصتی برای حضور 

در میادین به دست نیاورد. 

پایان ۴ سال ریاست جوهری
بر فدراسیون زورخانه ای

۴ سال ریاست مجتبی جوهری بر فدراسیون زورخانه ای 
به پایان رسید.

به گزارش ایس��نا، مجتبی جوه��ری ۱۵ دی ماه ۹۵ با 
رای اعضای مجمع به عنوان رئیس فدراس��یون ورزش های 
زورخانه ای انتخاب شد که ۴ سال ریاست وی بر این فدراسیون 
با چالش های زی��ادی همراه بود و جدا از زحمات وی برای 
توسعه این رشته، عملکرد وی بارها مورد انتقاد کارشناسان 
این حوزه قرار گرفت. جوهری یکی از طرفداران ورود زنان به 
ورزش های زورخانه ای بود اما در نهایت این پرونده با مخالفت 
وزارت ورزش مختومه شد. توجه نه چندان جدی فدراسیون 
به وضعیت مرشدان و فعالان ورزش زورخانه ای، کاهش شدید 
حضور ورزش های زورخانه ای در رسانه ها و عدم برگزاری لیگ 
به صورت منظم از دیگر انتقاداتی بود که طی ۴ سال گذشته 
توسط کارشناسان مطرح شد. جوهری که سابقه مدیرکلی 
ورزش کرمانش��اه را در کارنامه خود دارد، امروز آخرین روز 
مس��ؤولیت خود را در فدراس��یون ورزش های زورخانه ای و 
کشتی پهلوانی سپری می کند و قرار است بزودی سرپرست 
این فدراسیون توسط وزارت ورزش معرفی شود تا اقدامات 
لازم را برای برگزاری انتخابات طی ماه های آینده آغاز کند. 
به  رغم تاکید مسؤولان بر لزوم توجه جدی به ورزش های 
زورخانه ای، این رش��ته طی سال های گذشته با مشکلات و 
چالش ه��ای زیادی روبه رو بوده و آنطور که باید مورد توجه 

مسؤولان ورزش قرار نگرفته است.

اخبار

ورزشی

در حالی که قرار است انتخابات فدراسیون اسکی چهارشنبه 
هفته جاری برگزار ش��ود، مسؤولان این فدراسیون دست به 
اقدامی عجیب زده اند. مجمع انتخاباتی فدراسیون اسکی روز 
چهارشنبه ۱۷ دی ماه در سالن فارسی آکادمی ملی المپیک 
برگزار می ش��ود و ۴ کاندیدا به  نام های جواد ش��هلایی، امیر 
غفرانی، احس��ان میرزاده و عباس نظریان برای نشستن روی 
صندلی ریاس��ت تلاش می کنند. در آس��تانه این انتخابات، 
فدراس��یون اس��کی اقدامی عجیب انجام داده است که جای 
تعجب دارد. این فدراسیون از ۴ کاندیدا درخواست کرده است 
پاس��پورت خود را تحویل دهند تا کارهای مربوط به دریافت 
ویزای شنگن به  منظور سفر به ۲ کشور ایتالیا و آلمان انجام 

شود. اسکی بازان کشورمان قرار است ماه آینده به  منظور شرکت 
در مسابقات صحرانوردی و همچنین رقابت های آلپاین راهی 
۲ کشور آلمان و ایتالیا شوند، به همین منظور فدراسیون از 
نامزدهای ریاس��ت درخواست کرده است پیش از آنکه روی 
مس��ند قدرت در این فدراسیون بنشینند، پاسپورت خود را 
تحویل دهند تا نیامده، طعم سفر اروپایی را بچشند. تاکنون 
۳ نفر از نامزدها پاسپورت خود را تحویل داده اند و فقط یک 
نفر از این کار امتناع کرده اس��ت. حال س��ؤال بزرگ در این 
باره این است: چرا در حالی که هنوز رئیس جدید فدراسیون 
مشخص نشده است، باید شرایط ۲ سفر اروپایی برای او فراهم 
شود؟ چه لزومی دارد در شرایط سخت اقتصادی و وضعیتی 

که فدراس��یون ها و ورزش کشور با آن مواجهند، رئیس یک 
فدراسیون راهی ۲ سفر اروپایی شود؟ یک سفر اروپایی با چند 
روز اقامت، ده ها میلیون  تومان هزینه دارد و در شرایطی که 
فدراسیون ها با مشکلات مالی زیادی مواجه هستند، این کار 
عاقلانه به  نظر نمی رس��د. نکته مهم این است که در آلمان و 
ایتالیا فقط قرار است مسابقه برگزار شود و خبری از اجلاس 
یا نشست خاصی نیست، در واقع حضور رئیس فدراسیون در 
این ۲ کش��ور با توجه به ش��رایطی که عنوان شد، توریستی 
اس��ت و انتظار می رود نهادهای نظارتی و مسؤولان رده بالای 
ورزش به ماجرا ورود کنند و مانع چنین اقداماتی از س��وی 

فدراسیون شوند.

اقدامی عجیب از سوی فدراسیون اسکی در آستانه انتخابات

وید! وپا بر پاسپورت بدهید و به ار

یونایتد تابستان پوگبا را می فروشد
 پل پوگبا، هافبک فرانسوی که در بهترین روزهای خود در یونایتد قرار دارد، آخرین ماه های خود را در این تیم سپری می کند. ماه گذشته بود که 
»مینو رایولا« مدیر برنامه های پل پوگبا از قصد این بازیکن برای جدایی از اولدترافورد خبر داد. اوله گنار سولشر، سرمربی نروژی اعتقاد ویژه ای به برونو 
فرناندس پرتغالی دارد و پل پوگبا آینده ای در این تیم ندارد و یونایتد قصد دارد هافبک گرانقیمت خود را برای برقراری توازن مالی در تیم بفروشد.

کنفدراس��یون فوتبال آس��یا در حال 
بررس��ی طرح جدیدی برای مسابقات 
فوتس��ال قهرمانی آسیا اس��ت و این احتمال وجود دارد ۵ 
سهمیه جام جهانی این قاره بدون برگزاری مسابقه تعیین 

شود. 
 کنفدراسیون فوتبال آسیا تاکنون واکنشی نسبت به خبر 
لغو برگزاری مسابقات فوتسال قهرمانی آسیا نشان نداده است. 
هفته گذش��ته بود که خبرهایی از لغو جام ملت های آسیا 
و همچنین احتمال لغو جام جهانی فوتسال منتشر شد که 

واکنش های گسترده ای را در پی داشت. 
علت عدم برگزاری مسابقات قهرمانی آسیا شیوع ویروس 
کرونا و دشواری سازماندهی این مسابقات عنوان شده است. 
البته داوود پرهیزکار، رئیس کمیته فوتسال ایران روز گذشته 
در گفت وگو با مهر اعلام کرد خبر لغو بازی ها گمانه زنی است 
و اگر موضوعی وجود داشت، توسط مهدی تاج، رئیس ایرانی 

کمیته فوتسال AFC عنوان می شد. 
با این حال اهمیت این دوره از مسابقات فوتسال قهرمانی 

آسیا دوچندان است، چرا که 
در حکم تعیین سهمیه های 
جام جهان��ی فوتس��ال ه��م 
محس��وب می شود. قاره آسیا 
برای جام جهانی فوتس��ال ۵ 
س��همیه دارد و اگر مسابقات 
قهرمان��ی این قاره لغو ش��ود 
بماند،  پابرجا  و جام جهان��ی 
مشکلاتی در تعیین تیم های 

صعود کننده پیش می آید. 
ظاهرا علت سکوت کنفدراس��یون آسیا و فیفا در قبال 
خبرهای لغو جام ملت های آسیا رایزنی این ۲ نهاد است و 
به نظر می رس��د فیفا و AFC به دنبال بررسی راهکارها و 

انتخاب یک تصمیم نهایی هستند. 
آخری��ن خبرها حاکی اس��ت در صورت لغو مس��ابقات 
قهرمانی آس��یا، AFC سیس��تم های دیگری را در تعیین 

سهمیه ها به کار می گیرد. 

»استیو هریس« خبرنگار 
فوتس��ال ژاپن در ای��ن باره 
اعلام کرد ایده های جایگزین 
برای تعیین سهمیه های قاره 
آس��یا در حال بررسی است. 
این خبرنگار گفت: »مکانیسم 
مبتنی بر داده ها ممکن است 
جایگزین مسابقاتی شود که ۵ 
سهمیه آسیا برای جام جهانی 
را مشخص می کند. این داده ها ممکن است شامل معیارهایی 
از جمل��ه نتایج ۳ دوره گذش��ته در جام ملت های آس��یا، 

استانداردهای پیشرفت فنی و... باشد«.
ایران در ۱۵ دوره مسابقات قهرمانی آسیا، ۱۲ بار به عنوان 
قهرمانی رس��یده است و ژاپن هم برنده ۳ عنوان دیگر این 
رقابت هاست. ایران در ۲ دوره گذشته هم قهرمان شده و اگر 
بنا بر سیستم جدید برای تعیین سهمیه های جام جهانی در 
قاره آسیا باشد )طبق گفته خبرنگار فوتسال ژاپن( تیم  ملی 

کشورمان مشکلی برای حضور در جام جهانی نخواهد داشت. 
مسابقات فوتسال قهرمانی آسیا بعد از چند بار وقفه، قرار 
است فروردین ماه ۱۴۰۰ به میزبانی کویت برگزار شود. البته 
روز گذشته سردبیر نشریه »فوتسالا«ی کویت هم اعلام کرد 
فدراسیون این کشور نامه ای مبنی بر لغو مسابقات قهرمانی 

آسیا دریافت کرده است. 
اس��امی تیم هایی که تاکنون به جام جهانی فوتسال راه 

یافته اند به شرح زیر است:
آفریقا: آنگولا، مصر و مراکش

اروپا: لیتوانی )میزبان(، قزاقستان، صربستان، پرتغال، روسیه، 
اسپانیا و چک 

آمریکای لاتین: آرژانتین، برزیل، پاراگوئه و ونزوئلا
اقیانوسیه: جزایر سلیمان

هنوز مس��ابقات انتخابی قاره آسیا و آمریکای شمالی و 
مرکزی برگزار نشده است. 

تیم ملی فوتسال ایران در مرحله گروهی جام ملت های 
آسیا با عربستان، تایلند و کره جنوبی همگروه است. 

تعیین ۵ سهمیه آسیا برای جام جهانی فوتسال بدون برگزاری مسابقه؟

ح جدید » ای اف سی« در حال بررسی طر
فوتسال

علی کلهری: ش��اید بزرگ ترین اش��تباه برانکو در طول ۴ 
فصلی که وظیفه هدایت قرمزها را به عهده داش��ت، جذب 
نکردن مهدی قائدی بود. س��تاره کم  سن و سال لیگ یک 
که همه می دانستند آینده درخشانی در انتظارش است اما 
برانکو با وجود اینکه طارمی و ماهینی به عنوان ۲ بوشهری 
ماموریت صحبت با این پدیده را داشتند، راضی به این انتقال 
نشد. برانکو تنها راضی بود باشگاه ۲۰۰ میلیون تومان به او 
بپردازد اما از سوی دیگر باشگاه ایرانجوان بوشهر که قائدی 
بازیکنش بود ۴۰۰ میلیون فقط برای رضایتنامه می خواست. 
آن روز علیرضا منصوریان )سرمربی وقت آبی ها(راضی شد 
در مجموع ۸۰۰ میلیون برای این پدیده هزینه کند. اگر چه 
قائدی در ۲ فصل اول نتوانست خودش را نشان دهد اما از 
زمان حضور اس��تراماچونی و حضور قائدی در پست وینگر 
چپ و بعضا مهاجم، همه متوجه قابلیت های فراوان او شدند. 
گل تاریخی و زیبایش در داربی حذفی را می ش��ود یکی از 
زیباترین گل های تاریخ داربی دانست. استقلال ۸۰۰ میلیون 
برای قائدی هزینه  کرد و حالا او نشان داده دست کم ۱۰ برابر 
این مبلغ ارزش دارد. قطعا در آینده نه چندان دور استقلال 
می تواند با مبلغ بس��یار بالاتری او را به باشگاه های خارجی 
ترانسفر کند. اما بپردازیم به این موضوع که چرا این مهاجم 
در فصل جدید نتوانس��ته به اندازه ای که انتظارش می رفت 

در گلزنی موفق شود؟
او هفته قبل برابر گل گهر س��رانجام نخستین گل فصل 
جدی��دش را به ثمر رس��اند. اس��تقلال در حالی به مصاف 
گل گهر در س��یرجان رفت که تغییراتی را در ترکیب اصلی 
 خود تجربه می کرد. محمود فکری برای این دیدار از سیستم 
۱-۳-۲-۴ استفاده کرد و مهدی قائدی نسبت به بازی های 

قبل از دروازه دورتر شده بود. 
با تماشای تصویر »نقشه حرارتی« مهدی قائدی در بازی 
مقابل گل گه��ر متوجه میزان دور ش��دن مهدی قائدی از 
دروازه می شوید. مهدی در دیدار مقابل گل گهر اغلب دقایق 
بازی در پس��ت وینگر چپ ب��ازی کرد. البته در حین بازی 
جا به جایی هایی هم با ارس��لان مطهری داشت که باعث بر 
هم زدن تمرکز مدافعان گل گهر می شد و گل دوم استقلال 
هم روی یک جابه جایی بین مطهری و قائدی به ثمر رسید. 
مهدی قائدی ۷ بازی برای استقلالی ها در لیگ بیستم انجام 
داده اس��ت؛ )6۲۲ دقیقه(. مهدی قب��ل از بازی با گل گهر 
 فقط یک پاس گل به ثبت رسانده بود. مهاجم جوان آبی ها

در ۵ ب��ازی اول اس��تقلال مقاب��ل تیم های م��س، فولاد، 
ماشین سازی، صنعت نفت آبادان و پیکان از ابتدا در ترکیب 
استقلال حضور داشت و در هر ۵ بازی در پست مهاجم نوک 
و زوج ارسلان مطهری به کار گرفته شد اما بر خلاف شروع 
خوبش مقابل مس، مهدی قائدی نتوانست در این دیدار ها 
کمک زیادی را به استقلال کند. مهدی تنها پاس گلش را 
هم روی یک موقعیت ضدحمله مقابل مس رفسنجان داد، 
آن هم زمانی که مسی ها برای زدن گل مساوی جلو کشیده 
بودند و نظم دفاعی شان بهم ریخته بود. تیم محمود فکری 
در هفته های ابتدایی در فاز بازیس��ازی روی زمین مشکل 
داشت به طوری که در بازی مقابل فولاد مجموع پاس های 
کلیدی بازیکنان استقلال عدد ۳ را نشان می داد )طبق آمار 
متریکا( و به همین دلیل توپ های بلند به امید اول گلزنی 
برای استقلال در هفته های ابتدایی تبدیل شده بود. غیبت 
دیابات��ه و قامت نه چندان بلند ارس��لان مطهری و مهدی 
قائدی باعث شد استقلال روی توپ های هوایی برای گلزنی 
خیلی موفق نباشد به طوری که استقلال در بازی هایی که 
از ۴ دفاع کناری استفاده کرد )بازی مقابل ماشین سازی و 
پیکان( نتوانس��ت روی ارسال ها به گل برسد. آبی ها مقابل 
ماشین سازی روی کاشته میلیچ به گل رسیدند و در بازی 
مقابل پیکان موفق به گلزنی نش��دند. البته در بازی مقابل 
ماشین سازی موقعیت هایی نصیب مهدی شد، این موقعیت ها 
هم زمانی به مهدی رس��ید که آبی پوش��ان با یک گل جلو 
بودند. مشکل اصلی آبی پوشان در این بازی ها زدن گل اول 
بود )استقلال در ۵ بازی اول نتوانست گلی را در نیمه اول به 
ثمر برساند. این طلسم تا زمانی ادامه پیدا کرد که مهدی در 
پست مهاجم بازی می کرد. در بازی مقابل شهر خودرو که با 
حضور سبحان خاقانی، مهدی قائدی به عقب تر آمد، استقلال 
توانس��ت با ۲ گل به پیروزی برسد(. قائدی در دیدار مقابل 
ذوب آهن به عنوان یار تعویضی وارد شد و فرصت زیادی را 
برای تاثیرگذاری نداشت. در واقع استارت دور شدن مهدی 
از دروازه، از بازی با شهرخودرو خورد اما مصدومیت جزئی که 
گریبان گیر این بازیکن شد، باعث شد مهاجم آبی ها نخستین 
بازی فیکسش پس از بازی مقابل شهرخودرو را در سیرجان 
و مقابل گل گهر انجام دهد. در بازی های ابتدایی فصل عادت 
کرده بودیم در طول بازی قائدی را بیشتر در حالت منفعلانه 
ببینیم اما در بازی مقابل گل گهر علاوه بر گلی که این بازیکن 
به ثمر رس��اند، بارها شاهد بودیم مهدی به محوطه جریمه 

استقلال نزدیک می شد و مانع از رسیدن توپ های دفع شده 
به بازیکنان گل گهر می شد. شاید اگر استقلالی ها زود به فکر 
دفاع از گل های  زده ش��ده نمی افتادند، قائدی می توانس��ت 

بیشتر از اینها روی ریتم بازی استقلال تاثیر بگذارد. 
بعد از اینکه آبی ها به گل رسیدند، حداقل می توانستند 
از جلو کش��یدن حریف روی ضدحمله ها اس��تفاده کنند و 
بازیسازی روی زمین آنها وضعیت بهتری به خود بگیرد؛ در 

این شرایط هم مهدی قائدی بیشتر صاحب توپ می شد. 
با این اوصاف دور ش��دن مهدی قائدی از دروازه و پایان 
دوران مصدومیت شیخ دیاباته، استقلالی ها را امیدوار کرده 
تا تنوع بیشتری در برنامه های هجومی تیم مشاهده کنند. 
بازی کردن قائدی در پس��ت یک مهاجم کلاسیک و دربند 
کردن این بازیکن، باعث می شد آبی ها بخوبی از تکنیک بالا 

و قدرت شوت زنی این بازیکن استفاده نکنند. 

درباره مهدی قائدی که مهم ترین بازیکن استقلال در ۲ فصل اخیر بوده است
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